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رهبر معظم انقاب اســامی با اشاره به شرایط 
فلسطین اشغالی و به ویژه غزه گفتند: امروز یکی 
از مظاهر قدرت اسام همین مسائلی است که در 

فلسطین در حال روی دادن است.
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی پیش 
از ظهــر دیروز در دیدار شــیخ  ابراهیم زکزاکی رهبر جنبش 
اسلامی نیجریه و همســر وی، با قدردانی از مجاهدت های 
وی و خانواده اش، قدرت روز افزون اســلام در جهان به رغم 
توطئه های گســترده را نتیجه مجاهدت ها دانستند و با اشاره 
به شرایط فلسطین اشغالی و به ویژه غزه گفتند: امروز یکی از 
مظاهر قدرت اسلام همین مسائلی است که در فلسطین در 
حال روی دادن است.ایشان تاکید کردند: قضایای روزهای اخیر 
فلسطین به ویژه بمباران ها و شهادت زنان و کودکان و مردان، 

دل انســان را مجروح می کند اما بخش دیگری از این قضایا 
نشــان دهنده  قدرت باور نکردنی اسلام در فلسطین است و 
با لطف و عنایت خداوند متعال این حرکتی که در فلســطین 
آغاز شده است، به پیش خواهد رفت و منجر به پیروزی کامل 
فلسطینی ها خواهد شد.رهبر انقلاب اسلامی خاطر نشان کردند: 
همه در دنیای اسلام وظیفه دارند به مردم فلسطین کمک کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای تشــکیل نظام اسلامی در ایران 
و شکل گیری حکومتی بر مبنای تفکر اسلام سیاسی بعد از 
قرن های متمادی را یکی از وجوه قدرت اســلام برشمردند 
و تاکید کردند: جمهوری اســلامی از زمان تاسیس تاکنون 
 روز بــه روز قوی تــر شــده و در آینده نیز قوی تــر از حال، 

خواهد شد.
به گزارش ایسنا، ایشان فعالیت های اسلامی در دنیا را روز به 

روز درحال گسترش خواندند و افزودند: امروز حرکت اسلامی 
در نقاط مختلف دنیا همچون آفریقا، آسیا، اروپا و شمال آمریکا 
درحال گســترش است و با عنایت خداوند، موفقیت های این 
حرکت با قدرت بیشتری ادامه خواهد شد. رهبر انقلاب اسلامی 
در بخش دیگری از سخنان خود دیدار با شیخ زکزاکی و خانواده 
وی را بسیار خوشحال کننده خواندند و خطاب به آنان گفتند: 
شما  مصداق مجاهد حقیقی فی سبیل الله هستید و امیدواریم 

که بتوانید مجاهدت خود را ادامه دهید.
شــیخ ابراهیم زاکزاکی رهبر جنبش اسلامی در نیجریه و 
همسر وی نیز در این دیدار با ابراز خرسندی فراوان از این دیدار، 
احساسات خود را غیرقابل توصیف خواندند و گفتند: امیدواریم با 
دعاهای جنابعالی و تلاش ها و مجاهدت مسلمانان، اسلام روز 

به روز گسترش بیشتری بیابد.

رهبر انقلاب در دیدار رهبر جنبش اسلامی نیجریه تاکید کردند:

همه دنیای اسلام باید به مردم فلسطین کمک کنند
رشیدی کوچی:

 احتمال کاهش 20 تا 30 درصدی 
قیمت خودروهای داخلی

یک نماینده مجلس گفت: در مورد خودروهای ایرانی اگر وضعیت تصویب 
خودروهای کارکرده مشخص شود که ما پیگیر آن هستیم، حتما روی قیمت 

آزاد خودروهای ایرانی 20 تا 30 درصد در بازار آزاد تاثیر خواهد داشت.
جلال رشــیدی کوچی، نماینده مجلس، در خصوص کاهش قیمت خودروها اظهار داشت: 
در خودروهــای خارجی، قیمت تیگو 8 پرومکس قبلا در بازار آزاد به 4 میلیارد و 200 میلیون 
تومان رسیده بود که  الان به قیمت 2 میلیارد فروخته می شود. قیمت کارخانه ای آن 2 میلیارد و 
200 میلیون بود ولی الان 1میلیارد و 600 میلیون تا 1 میلیارد و 700 میلیون است .به گزارش ایلنا، 
وی در مورد خودروهای ایرانی افزود: در مورد خودروهای ایرانی اگر وضعیت تصویب خودروهای 
کارکرده مشخص شود که ما پیگیر آن هستیم، حتما روی قیمت آزاد خودروهای ایرانی 20 تا 
30درصد در بازار آزاد تاثیر خواهد داشت.کوچی اظهار امیدواری کرد این هفته هیات دولت واردات 

خودروهای کارکرده را تصویب کند.

قالیباف: کی می خواهیم اقتصاد برق را حل کنیم
رئیس مجلس گفت: الان بخش خصوصی تولیدات برق داشته و بدهی دارد و پولش 

را نمی دهیم، کی قرار است اقتصاد برق را حل کرده و بخش خصوصی را وارد کنیم.
محمدباقر قالیباف در جلسه علنی دیروز مجلس و در زمان بررسی بندی از لایحه برنامه هفتم توسعه 
مربوط به اعطای مجوز به بخش خصوصی برای صادرات برق اظهار کرد: طبق ماده 17 قانون مانع 
زدایی از توسعه برق، وزارت نیرو بعد از اطمینان از تامین برق مورد نیاز داخلی و طبق برنامه اعلامی مجوز 
می دهد. پس این بند باعث ایجاد رانت به بخش خصوصی نخواهد شد.وی ادامه داد: بخش خصوصی با 
پول خود برای ما نیروگاه می سازد و برق تولید می کند بعد مکلف می شود در زمان پیک مصرف برق را به 
شبکه داخلی داده و وقتی هم که پیک مصرف نیست حداقل ۹2 هزار اسمی و 72 هزار عملی تولید داریم. 
گاهی هم که در پیک مصرف قرار نداریم 16 هزار مگاوات اضافه تولید برق داریم که می توان صادر کرد 
منتها پول را براساس مصرف می گیریم اما بدهی ها داده نمی شود اکنون به بخش خصوصی تولید برق 
بدهی داریم اما پول ها داده نمی شود. کی قرار است اقتصاد برق را حل کنید و بخش خصوصی وارد شود؟
به گزارش ایسنا، رئیس مجلس با بیان این که این بند کمکی به دولت است، اضافه کرد: ما تا زمانی 
که بخواهیم با پول دولت نیروگاه افزایش بدهیم، عقب می مانیم نتیجه آن می شود که صنعت می خوابد.

با تصویب مجلس
 به متقاضیان واجد شرایط زمین

 برای ساخت مسکن داده می شود
بر اساس مصوبه نمایندگان مجلس از طریق سامانه طرح های حمایتی مسکن 

به متقاضیان واجد شرایط برای ساخت مسکن زمین واگذار خواهد شد.
به گزارش ایســنا، نمایندگان مجلس در جریان جلسه علنی دیروز ) شنبه( مجلس، گزارش 
کمیسیون تلفیق در خصوص لایحه برنامه هفتم توسعه را بررسی کرده ک بند پ ماده ۵0 لایحه 
را به تصویب رساندند. بر اساس بند پ ماده ۵0 لایحه برنامه، برای تأمین زمین متقاضیان واجد 
شرایط مسکن در طرح های حمایتی دولت، زمین های تحت مالکیت متصل و داخل محدوده 
شهرها و زمین های مستحصل مواد )۹(، )10( و )12( قانون جهش تولید مسکن را پس از تهیه 
طرح های توسعه شهری، اجرای طرح های آماده سازی و تفکیک قطعات از طریق سامانه طرح 
های حمایتی مسکن بر اساس ماده )7( قانون جهش تولید مسکن به متقاضیان واجد شرایط 

برای ساخت مسکن واگذار نماید.

برنج در پایین ترین میزان قیمتی خریداری می شود
نماینده مردم لاهیجان و ســیاهکل در مجلس با بیان اینکه دولت باید در 
تامین امنیت غذایی اهتمام ویژه ای داشته باشد، گفت: در حال حاضر قیمت 
خرید برنج در پایین ترین میزان است و مبلغ مطالبات کشاورزان نیز با تاخیر 

پرداخت می شود.
رســول فرخی میکال نماینده مردم لاهیجان و سیاهکل در مجلس در خصوص تاخیر در 
مطالبات کشاورزان برنجکار و چای کار، گفت: یکی از مباحث مهم کشورها امنیت غذایی است و 

هر کشوری از امنیت غذایی بهتری برخوردار باشد تعامل بین المللی بیشتری نیز دارد.
این نماینده مردم در مجلس با اشاره به اینکه بر اساس تاکیدات مقام معظم رهبری دولت باید 
در تامین امنیت غذایی اهتمام ویژه ای داشته باشد و از کشاورزان  حمایت کند، ادامه داد: در حال 
حاضر قیمت خرید برنج در پایین ترین میزان است و مبلغ مطالبات کشاورزان نیز با تاخیر پرداخت 
می شود. وی با تاکید بر اینکه وزیر جهاد کشاورزی در استان گیلان حاضر شده که قابل تقدیر 
بوده و قول داد محصولات از کشاورزان خریداری شود اما درحال حاضر اتفاقی رخ نداده است، 
عنوان کرد: محصول سال گذشته و سال زراعی جاری بر روی دست کشاورزان برنجکار باقی 
مانده و انگیزه ای برای کشت مجدد ندارد.فرخی میکالدر گفت وگو با خانه ملت،  با بیان اینکه 
هرچند وزیر جهادکشاورزی قول داده و ما نمایندگان نیز از تمامی ابزارهای نظارتی خود استفاده 
کرده ایم مطالبات برداشت اول چایکاران پرداخت نشده است، گفت: انتظار داریم هرچه سریع 
تر مطالبات کشاورزان چایکار و برنجکار به عنوان کشاورزان تک محصول پرداخت شود تا در 

معیشت خود دچار مشکل نشوند و با انگیزه بیشتر به تولید خود ادامه دهند.

تغییر دهک بندی خانوارها به زودی
یارانه کسی حذف نمی شود

معــاون رفاه وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی گفت: برنامه ای برای حذف 
دهک ها در دولت وجود ندارد و همه کسانی که یارانه می گیرند، همچنان مشمول 
دریافت یارانه اند اما به زودی تغییراتی در دهک  بندی خانوارها انجام می شود.

 معاون رفاه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: اطلاعات 8۵ میلیون و 600 هزار ایرانی 
بر اساس کد ملی بر روی پایگاه رفاه ایرانیان مستقر است و بر اساس این اطلاعات وسع سنجی 
انجام می شود.عسگریان با بیان اینکه برنامه ای برای حذف یارانه بگیران وجود ندارد، افزود: این 

سامانه در حال به روز رسانی است و به زودی تغییراتی در دهک  بندی خانوارها انجام می شود.
عسگریان افزود: اطلاعات سامانه به روز شده و به زودی با اعمال اطلاعات در داخل دهک ها 
جابجایی صورت می گیــرد. وی افزود: هم اکنون 7۹ میلیون و 600 هزار نفر یارانه می گیرند 
و همین تعداد بدون تغییر حفظ می شــود، اما دهک ها تغییر خواهد یافت. وی تاکید کرد: این 
پایگاه از مهم ترین پنجره های اطلاعاتی کشور محسوب می شود و بسیاری از سیاست های کلی 
دستگاه های مختلف از طریق این اطلاعات تدوین خواهد شد.به گزارش اقتصادآنلاین،معاون 
رفاه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: هم اکنون این پایگاه در طرح کالابرگ و تعیین 
افراد مشمول و همچنین در تعیین افراد تحت پوشش نهادهای حمایتی از جمله کمیته امداد و 

بهزیستی نقشی تعیین کننده دارد.

عضو کمیسیون عمران مجلس:
ثبت کد رهگیری در سامانه املاک و اسکان الزامی شد

شاکری، عضو کمیسیون عمران مجلس از الزامی شدن ثبت کد رهگیری معامات 
مسکن در سامانه اماک و اسکان خبر داد.

اقبال شاکری اظهار کرد: آگهی های املاک سکوهای اطلاعاتی )سایت های عرضه کننده آگهی املاک( 
باید کد رهگیری را از سامانه املاک و اسکان دریافت و آن را در آگهی درج کنند.وی ادامه داد: به این 
ترتیب خریدار می تواند با کد رهگیری به سامانه املاک و اسکان مراجعه و از واقعی بودن آگهی اطمینان 
حاصل کند، این کار جلوی اجحاف و کلاهبرداری ها و جلوی صوری کارکردن ها را می گیرد. قطعاً یکی 
از کارهایی که مجلس دنبال می کند اطمینان خاطر از این است که اطلاعات املاک وارد سامانه املاک 
و اسکان شود.وی در خصوص ضمانت اجرایی این اقدام افزود: اگر مشاوران املاک این کار را نکنند بار 
اول و دوم جریمه های سنگینی می شوند و بار سوم کلًا جواز آن ها باطل می شود. چنانچه مالکان این 
کار را انجام ندهند اگر بخواهند مثلًا حکم تخلیه برای مستأجر بگیرند دیگر نمی توانند برای حکم تخلیه 
اقدام کنند، چراکه به محض درخواست به دادگاه، آن ها می گویند کد رهگیری سامانه املاک و اسکان را 
ارائه کند و اگر نداشته باشد اصلًا کارش انجام نمی شود. به گزارش بازار، عضو کمیسیون عمران مجلس 
با تذکر اینکه در صورتی که مالک بخواهد حکم تخلیه را بگیرد باید مالیات سنگین سال هایی را که کد 
رهگیری را دریافت نکرده است پرداخت کند، اضافه کرد: پیش بینی ها در قانون شده است، به نظر می آید 
که این کار دارد خوب انجام می شود.شاکری با اشاره به تشکیل کارگروهی در وزارت راه و شهرسازی و 
بازرسی از مشاوران املاک متخلف، اظهار کرد: این کارگروه همچنین آگهی سکوهای اینترنتی را رصد 

می کنند تا مطمئن شوند سلامت معاملات بازار مسکن تضمین می شود.

کندوان از امروز یک  ماه مقطعی بسته می شود
رئیــس مرکز مدیریت راه های اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای مازندران از 

مسدود شدن مقطعی محور کندوان خبر داد.
به گزارش تجارت نیوز، محسن هاشمی رئیس مرکز مدیریت راه های اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای مازندران گفت: محور کندوان از فردا به صورت مقطعی و به مدت یک ماه مســدود می شود.او 
افزود: هدف از اعمال انسداد محور کندوان، اجرای عملیات توری سنگی، تثبیت دیواره های ریزشی و 
لق گیری در محور است.هاشمی گفت: محدوده سیاه بیشه تا پل زنگوله از کیلومتر ۵1 تا 6۹ محور کندوان 
از 23 مهر تا 24 آبان ماه امسال مسدود خواهد بود.او افزود: این محدودیت از ساعت 6 تا 18 رور های 
یک شنبه، دوشنبه و شنبه و ساعت 6 تا 12 روز های چهارشنبه در دستور کار قرار دارد.هاشمی با اعلام 
اینکه اعمال این محدودیت به جز روز های شنبه، پنج شنبه، جمعه، روز های تعطیلات رسمی و روز های 
قبل و بعد تعطیلات چند روزه خواهد بود، گفت: طی این مدت محور کندوان مسدود بوده و تردد خودرو ها 

از محور های جایگزین هراز و سوادکوه امکان پذیر است.

اخبار کوتاه 

یک فعال بازار طــا با بیان اینکه انس جهانی در 
دو روز اخیر ۵۱ دلار افزایش یافته اســت از رشد 

200 هزار تومانی حباب سکه خبر داد. 
محمد کشتی آرای عضو سابق اتحادیه طلا و جواهر تهران در 
گفت وگو با اقتصاد آنلاین درباره آخرین وضعیت بازار سکه و طلا 
گفت: امروز قیمت انس جهانی حدود ۵1 دلار نسبت به آخرین 
معاملات روز پنجشنبه افزایش داشته و به 1۹33 دلار رسیده 

اســت بر خلاف افزایش انس جهانی، قیمت ارز در بازار داخل 
کاهش داشت که این کاهش با افزایش انس جهانی یکدیگر 
را خنثی کردند.وی افزود: در معاملات امروز قیمت طلا و سکه 
تغییرات مختصری داشته اســت، بازار روال عادی دارد، عرضه 
و تقاضا متناســب است اما حباب سکه امروز 200 هزار تومان 
افزایش یافت. کشتی آرای درباره آخرین نرخ طلا و سکه در بازار 
نیز گفت: سکه طرح قدیم 2۵ میلیون و 600 هزار تومان است، 

قیمت سکه طرح جدید 28 میلیون و ۹00 هزار تومان، نیم سکه 
1۵ میلیون و 700 هزار تومان، ربع سکه 10 میلیون و 700هزار 
تومان و سکه های یک گرمی 6 میلیون و 200 هزار تومان است 
قیمت هر مثقال طلای آب شده 10 میلیون و 41۵ هزار تومان و 
هر گرم طلای 18 عیار و 2 میلیون 40۵ هزار تومان است حباب 
سکه نیز ۵ میلیون و 400 هزار تومان شده است.این فعال بازار 
طلا با بیان اینکه در شرایط کنونی پیش بینی قیمت طلا ممکن 

نیست، در پاسخ به این سوال که رخدادهای میان فلسطین و 
اســرائیل چقدر در بازار طلا اثرگذار بود، اظهار داشت: تحولات 
سیاسی پیش آمده ربطی به بازار داخلی ما نداشت البته در روزهای 
نخست روی قیمت ارز اثر گذاشت اما با توجه به اینکه شرایط 
اقتصادی کشور تثبیت شده و مدیریت بانک مرکزی در کنترل 
قیمت ارز عالی بوده است قیمت ارز نیز تعدیل شد امروز هم در 

ادامه این روند با کاهش همراه بوده است.

کاهش نرخ دلار، طلا و سکه را از گرانی نجات داد 

رییس اتحادیه گوشت گوسفندی با تایید شرایط رکودی حاکم 
بر بازار گوشــت، می گوید: در حال حاضر دیگر کسی توان خرید 

گوشت ندارد و به همین دلیل بازار خیلی راکد است.
سقوط 40 تا 60 درصدی فروش گوشت، روایت این روزهای فعالان بازار گوشت 
است. آن ها معتقدند که در حال حاضر گرانی قیمت گوشت، منجر به ریزش شدید 
مصرف و خرید گوشــت توسط مردم شده و همین موضوع، کاهش نامحسوس 
قیمت گوشت را در پی داشته است؛ نه سیاست های دولت در عرضه گوشت های 
دولتی و وارداتی.این ها همه در شرایطی است که از شهریورماه تاکنون، بارها وزارت 
جهادکشاورزی وعده کاهش قیمت گوشت تا دو ماه آینده را داده است. حتی بنا به 
گفته علیرضا پیمان پاک، قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی، برنامه ریزی شده که سطح 
قیمت گوشت به قیمت های سال گذشته بازگردد.براساس اعلام او، گوشت در بازار 
به وفور وجود دارد و پیش بینی می شود از اواسط آبان ماه ثبات در بازار گوشت برقرار 
شود.این اظهارات در حالی است که گزارش های میدانی خبرآنلاین نشان می دهد 
که به طور متوسط قیمت گوشت گوسفندی در قصابی ها 4۵0 هزار تومان است. 
آخرین روایت رســمی و آماری دولت از قیمت گوشت نیز حاکی از آن است که 
متوسط قیمت گوشت گوسفندی به 4۵8 هزار تومان در شهریورماه 1402 رسیده 
است. این عدد 274 هزار تومان بالاتر از نرخی است که شهریورماه پارسال از قیمت 
گوشت اعلام می شد.براساس گزارش مرکز آمار ایران، متوسط قیمت گوشت در 
شهریورماه 1401 در حدود 184 هزار تومان بود که این عدد نشان می دهد قیمت 
گوشت گوسفندی رشد 14۹.2 در طول یک سال داشته است.اما در آبان پارسال هر 

کیلو گوشت گوسفندی در حدود 1۹0 هزار تومان قیمت داشت که این عدد تفاوت 
عجیب و فاحشی با قیمت های بازار گوشت دارد.

ریزش ۶0 درصدی فروش گوشت در بازار
فعالان بازار معتقدند که این روزها، بازار گوشــت در یک رکود عجیب و غریبی 
فرو رفته اســت و عامل این رکود، ســقوط شــدید قدرت خرید مردم است؛ نه 
برنامه ریزی های دولت. گزارش های میدانی خبرآنلاین در مناطق مختلف شهری، 
از کاهش 40 تا 60 درصدی فروش گوشت از ابتدای سال تاکنون حکایت دارد.علی 
محمدی، فعال بازار گوشت اعتقاد دارد که از ابتدای سال، فروش گوشت در حدود 
40 درصد کاهش داشته است. وی عنوان می کند: در حال حاضر به دلیل سطح 
بالای قیمت ها، مردم توان خرید گوشت ندارد و به همین دلیل، گوشت تقریبا از سبد 

خرید خانوار حذف شده است.

سید محمد حسینی پور، از دیگر فعالان بازار گوشت نیز می گوید: در مدت 6، 7 ماه 
گذشته شــاهد ریزش حدود 60 درصدی فروش گوشت بوده است.او با اشاره به 
کاهش ۵ تا 10 هزار تومانی قیمت گوشت در چند روز اخیر، به خبرآنلاین عنوان 
می کند: اگر گوشت در این حد ارزان شده، به خاطر نخریدن گوشت است.او برخلاف 
دولتی ها که عنوان می کنند قیمت گوشت در آینده کاهش خواهد یافت، اعتقاد دارد: 
با شرایطی که امروز در بازار گوشت شاهد هستیم، تا دو ماه دیگر قیمت گوشت 
به رقم های خیلی بالاتری خواهد رسید.حسینی پور تصریح می کند: اگر بخواهند 
قیمت را پایین بیاورند، راهکار این است که باید فورا آذوقه دام را تامین کنند؛ وگرنه 
با سرمای شدید و برف، گوسفند به کوه نمی رود. بر همین اساس، اعتقاد داریم که 
گوشت گران می شود و اگر دولت فکری برای این موضوع نکند، هزینه این موضوع 
از جیب مردم در قیمت گوشت خواهد رفت.وی با اشاره به قیمت گوشت در بازار، 
متذکر می شود: در حال حاضر قیمت دام زنده 210 هزار تومان است. قیمت شقه 
گوشت گوسفندی هم 4۵0 هزار تومان و ران گوسفندی هم ۵۵0 هزار تومان است.
این فعال بازار گوشت یادآور می شود: در این 6، 7 ماهه اول سال در حدود 60 درصد 
فروش پایین آمده و فروش از نصف کمتر شده است.وی همچنین با اشاره به واردات 
گوشت های کنیایی، عنوان می کند: نکته این جاست که دولت به جای این که این 
هزینه را برای واردات گوشت کند، باید آذوقه وارد کند. آذوقه وارد شود، قیمت دام 

زنده می آید و قیمت گوشت پایین می آید.
دیگر کسی توان خرید گوشت ندارد

در این میان، علی اصغر ملکی، رییس اتحادیه گوشت گوسفندی نیز با تایید شرایط 

رکودی حاکم بر بازار گوشت، می گوید: در حال حاضر دیگر کسی توان خرید گوشت 
ندارد و به همین دلیل بازار خیلی راکد است. وی در گفت وگو با خبرآنلاین درباره 
میزان کاهش خرید مردم توضیح می دهد: ما همه تهران را رصد نمی کنیم، ولی آنچه 
که در بازار می بینیم، برای شما می گوییم. ما مغازه ها را دانه به دانه که نمی توانیم رصد 
کنیم، ولی کسادی بازار حس می شود. همه همکاران ما در مناطق مختلف تهران، 
درباره کسادی بازار می گویند. یعنی از خریدها مشخص است که بازار کساد است.

رییس اتحادیه گوشــت گوسفندی در واکنش به اظهارات دولتی ها درباره کاهش 
قیمت گوشت تا اواسط آبان ماه، تصریح می کند: براساس آنچه که ما اطلاعات داریم 
و نیز در جلسه ای که با قائم مقام وزیر جهادکشاورزی داشتیم، در حال حاضر گوشت 
دولتی برای تنظیم بازار توزیع می شود. همین اقدام، در روند بازار گوشت تاثیر دارد.
ملکی با بیان این که قیمت گوشــت گوسفندی دولتی 282 هزار تومان و گوشت 
گوساله بدون استخوان هم 430 هزار است، عنوان می کند: این گوشت به صورت 
روزمره در فروشگاه های زنجبره و میادین میوه و تره بار در اختیار مردم قرار می گیرد و 
همین کار، تاثیر خوبی در بازار گوشت دارد.وی متذکر می شود: در بازار گوشت در یکی 
دو هفته اخیر حداقل 20 هزار تومان کاهش قیمت را داشتیم. قیمت مصرف کننده 
گوشت گوسفندی داخلی در بازار 420، 430 هزار تومان بوده که الان در حدود 410 تا 
420 هزار تومان کاهش قیمت داشته است.رییس اتحادیه گوشت گوسفندی درباره 
روند آتی بازار گوشت، می گوید: طبق آنچه که شرکت پشتیبانی امور دام و وزارت 
جهادکشاورزی عنوان کرده، قرار شده عرضه گوشت سوبسیددار تداوم داشته باشد. 

اگر این امر تداوم داشته باشد، یقینا شرایط مساعد خواهد بود.

فروشندگان: دیگر کسی توان خرید گوشت ندارد
وعده عجیب دولت در بازگشت قیمت گوشت به نرخ های پارسال

رئیس قوه قضاییه گفت: سازمان ملی استاندارد نباید هیچگونه 
اغماضی به خرج دهد و باید با اعِمال نهایت دقت، تمام مسیرهای 
منتهی به فساد و تقلب در فرآیند تولید یک محصول را مسدود 
سازد و چنانچه در مواردی این فساد و تقلب به وقوع پیوست باید 

با شدت و منطبق با موازین قانونی، برخورد صورت گیرد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای صبح دیروز طی سخنانی در همایش 
نکوداشت روز جهانی استاندارد، ضمن تبیین و تشریح قوانین و مقررات ناظر بر 
سازمان ملی استاندارد، به تشکیل شورای عالی استاندارد در سال ۹6 اشاره کرد و 
اظهار داشت: بسیاری از مصوبات شورای عالی استاندارد، الزام آور است و در صورت 

عدم رعایت، در مواردی جرم تلقی شده و قابلیت تعقیب کیفری را دارد.
رئیس قوه قضاییه بیان داشــت: با توجه به پیشرفت های فناورانه در حوزه ها 
و عرصه های مختلف، ساختار، امکانات و تجهیزات سازمان ملی استاندارد نیز 
باید مستمراً روزآمد شود.محسنی اژه ای گفت: سازمان ملی استاندارد باید میان 
خدمت دهنده و خدمت گیرنده و تولیدکننده و مصرف کننده، توازن و تعادل برقرار 
سازد و برای آن ها اطمینان بخش باشــد؛ تولیدکننده باید اطمینان یابد که به 
بهانه های واهی، از توزیع محصولات او جلوگیری به عمل نمی آید و مصرف کننده 
نیز باید مطمئن باشد که محصول توزیع شده، از همه جهات واجد استانداردهای 
لازم می باشــد.رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: چندی پیش در جلسه ای تاکید 
داشــتم که باید از اجناس و محصولات داخلی استفاده کنیم و این امر یکی از 
جهات مقابله با توطئه ها و شرارت های اقتصادی دشمن است؛ در همان جلسه، 
یکی از افراد به مقایســه یک کالای تولید داخل با مشابه خارجی اش پرداخت 
و از کیفیت بالاتر جنس خارجی ســخن گفت؛ غرض از طرح این مبحث آن 

بود که ما کیفیت و استاندارد محصولات داخلی را به حدی بالا ببریم که برای 
مردم و مصرف کنندگان، اطمینان کامل حاصل شود و آنان خرید کالای داخلی 
را به مشابه خارجی اش ترجیح دهند؛ این استانداردسازی محصولات، باید در کف 
جامعه و خانه مردم، ملموس و محسوس باشد.محسنی اژه ای در ادامه تاکید کرد: 
سازمان ملی استاندارد با توجه به شرایط تحریمی که در آن قرار داریم، باید بتواند 
نیازمندی های فوری کشور را برطرف ســازد؛ امروز واردات و صادرات ما بعضاً 
منطبق با شرایط تحریمی صورت می گیرد، بر همین اساس سازمان مزبور باید 

نظارت ها و کنترل های خود را علاوه بر دقت همه جانبه، با سرعت توأمان سازد.
رئیس قوه قضاییه با اشــاره به بازدیدهای خود از گمرکات و بندرگاه ها اظهار 
داشــت: در مواردی هنگام بازدیدهای خود از گمرکات و بندرگاه ها با کالاها و 
محموله هایی مواجه می شوم که در زمره نیازهای ضروری کشور هستند، اما بعضاً 
تا ماه ها بر روی کشتی ها مانده اند و تخلیه و ترخیص نمی شوند؛ وقتی علت را جویا 
می شــوم، مسئولان امر یکی از علل را زمان بر بودن واصل شدن استعلام های 
سازمان ملی استاندارد ذکر می کنند؛ بنابراین ضرورت دارد که امکانات و تجهیزات 
آزمایشگاهی سازمان مزبور، ارتقاء یابد تا پاسخ استعلام ها در اینگونه موارد علاوه 
بر دقت و جامعیت، با ســرعت نیز همراه باشد.محسنی اژه ای اظهار کرد: طبق 
مصوبات شورای عالی استاندارد، سازمان ملی استاندارد می تواند برخی از امور و 
ماموریت هایش را برون سپاری کند؛ در اینگونه موارد، باید نهایت نظارت و کنترل 
بر بخش ها و آزمایشگاه هایی که امور به آن ها سپرده شده، اعِمال شود.رئیس قوه 
قضاییه در ادامه با اشاره به مقوله برخی کم فروشی ها تصریح کرد: امروز بعضاً با 
تبلیغات فریبنده ای در خصوص برخی محصولات مواجهیم؛ در بسته بندی برخی 
محصولات نیز مؤلفه های مربوطه اعم از وزن و خلوص و ترکیب، لحاظ نمی شود؛ 

اگرچه برای کاهش کم فروشی ها تلاش های مجدانه ای صورت گرفته است، اما 
ضرورت دارد که بر دامنه این تلاش ها در راستای منافع مردم و مصرف کنندگان، 
افزوده شود. محسنی اژه ای در ادامه خطاب به رئیس سازمان ملی استاندارد گفت: 
فهرستی از گزارشاتی که طی دو سال اخیر به قوه قضاییه فرستاده اید را احصاء 
کرده و به من ارائه کنید تا در خصوص میزان پیگیری ها و تعیین تکلیف های این 

گزارش ها، بررسی جامعی را به عمل آورم.
رئیس قوه قضاییه در ادامه، با اشــاره به اهداف سازمان ملی استاندارد از جمله 
افزایش کیفیت محصولات و ارائه آموزش به تولیدکنندگان گفت: سازمان ملی 
استاندارد باید آموزش های مقتضی را در راستای معیارهای ناظر بر استانداردهای 
محصولات، به تولیدکنندگان ارائه دهد تا ما شاهد این قضیه نباشیم که کالاها 
و محصولاتی در حجم زیاد تولید گردد، اما به دلیل عدم رعایت اســتانداردهای 
لازم، از توزیع آن ها جلوگیری به عمل آید.محسنی اژه ای ادامه داد: اخیراً گزارشی 
ارائه شد ناظر بر اینکه 10 هزار دستگاه از یک محصول تولید شده، اما به دلیل 

عدم رعایت مؤلفه های مدنظر استاندارد، از توزیع آن ها جلوگیری به عمل آمده 
است؛ من هنوز گزارش فوق الذکر را راستی آزمایی نکرده ام، اما چنانچه این گزارش 
مقرون به صحت باشــد باید این ســوال را مطرح کرد که چرا قبل از تولید آن 
محصول و یا در حین تولید آن، نکات آموزشــی مقتضیِ حوزه استاندارد به آن 
تولیدکننده ارائه نشده است. رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: چندی پیش به یکی 
از مصوبات آذرماه سال 1401 شورای عالی استاندارد نظر می افکندم و مشاهده 
کردم از چهار متخصص حوزه استاندارد که عضو شورای مزبور هستند، امضای 
هیچکدام در ذیل صورتجلسه ناظر بر آن مصوبه درج نشده بود!به گزارش ایسنا، 
محسنی اژه ای اظهار داشت: در مواردی که مربوط به سلامت مردم است، سازمان 
ملی استاندارد نباید هیچگونه اغماضی به خرج دهد و باید با اعِمال نهایت دقت، 
تمام مسیرهای منتهی به فساد و تقلب در فرآیند تولید یک محصول را مسدود 
ســازد و چنانچه در مواردی این فســاد و تقلب به وقوع پیوست باید با شدت و 
منطبق با موازین قانونی، برخورد صورت گیرد. رئیس قوه قضاییه در ادامه گفت: 
در دهه 70 به عنوان قاضی پرونده ای ناظر بر واردات محموله روغن با تناژ بالا به 
من ارجاع شده بود؛ در گزارش اولیه استاندارد قید شده بود که این محموله روغن 
قابلیت مصرف انسانی را ندارد، اما پس از مدتی، گزارش دیگری از همان سازمان 
واصل شد که این محموله روغن فاسد نشده و مجوز ترخیص را دارد؛ من به عنوان 
قاضی پرونده، مسئولان پرونده را خواستم و تفاوت معنادار این دو گزارش واصله 
را به آن ها متذکر شدم؛ نهایتاً به این نتیجه رسیدیم که متاسفانه فسادی رخ داده 
بود؛ علی ایّحال این موضوع را مطرح کردم تا گوشزد کنم که در موارد مربوط به 
سلامت مردم، باید نهایت دقت را از جهت لحاظ معیارها و مؤلفه های استاندارد، 

اعِمال کرد و هیچگونه اغماضی لحاظ نکرد.

سازمان ملی استاندارد باید تمام مسیرهای منتهی به فساد و تقلب را مسدود کند
محسنی  اژه ای:

اکبری تالارپشتی گفت: همه می گویند استاندارد در مورد تولید پراید و پژو صورت 
نگرفته اما این ماشــین ها از دور خارج شدند و ماشین های دیگری جایگزین آن 
می شوند ما هم نماینده مردم هستیم و اصرار داریم که استانداردها حتماً باید رعایت 

شود.
22 مهر ماه در تقویم ایران تحت عنوان روز ملی استاندارد ثبت شده است، از این رو گسترش نیوز در 
گفتگو با رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی به ارزیابی رعایت استاندارد در صنایع 
و معادن پرداخت. عزت الله اکبری تالارپشتی، رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس ضمن ارزیابی 
میزان رعایت استانداردهای ملی در صنایع و معادن گفت: استاندارد در صنایع و معادن در شرایط خوب 
و فعالی قرار دارد، به این ترتیب که صنایع هم با آن همکاری می کنند و ما هم در جلسه مشترکی که با 
صنعتگران و سازمان ملی استاندارد داشتیم توصیه بر این بود که استانداردها باید رعایت شوند اما تولید 
هم نباید آسیب ببیند به این معنی که توافقاتی صورت بگیرد و در نتیجه آن هم استاندارد رعایت شود 
هم تولید آسیب نبیند.او در واکنش به اینکه طی یکسال گذشته در حوزه معادن شاهد حوادثی بودیم که 
حتی کارگران هم جان خود را از دست دادند، این امر لزوم رعایت استاندارد در معادن را نمی رساند، افزود: 
استاندارد در حوزه معدن باید بیشتر رعایت شود چرا که در آنجا خطرات جانی وجود دارد. در مواردی اگر 
طرف استاندارد رعایت نشود طرف می تواند کالا را خریداری نکند اما در معادن خطرات آنی وجود دارد 
البته حوادثی که در معادن صورت می گیرد در همه دنیا اتفاق می افتد و به این ترتیب نیست که فقط در 
ایران این قبیل حوادث اتفاق بیافتند منتها در برخی موارد نقاط ضعفی وجود دارد که آن حادثه ناشی از 
همان نقطه ضعف است.اکبری تالار پشتی همچنین تصریح کرد: از این رو در آخرین اتفاقی که در معدن 
طزره صورت گرفت بنابر دستور رییس مجلس چند نفر از اعضا در محل حاضر شدند و آقایان در حال 
تهیه گزارش نهایی هستند که ما آن گزارش را به صحن ارائه کنیم لذا این نظارت ها در معادن وجود دارد 
اما استاندارد باید در همه صنایع رعایت شود.این نماینده مجلس در واکنش به اینکه آیا در خودروسازی آن 
استانداردهای لازم رعایت می شوند؟ تصریح کرد:  در مورد صنعت خودرو استاندارد 8۵ گانه وجود دارد که 
در حال حاضر سازمان استاندارد بر رعایت آن بسیار دارد و خودروسازان هم رعایت می کنند برای نمونه 
در بحث اتوبوسی که توسط ایران خودرو دیزل ساخته شده بود رییس سازمان استاندارد کشور و بنده در 
مراسم رونمایی از آن حضور داشتیم و دو طرف راضی بودند هر چند خودروسازی تاکید داشت که به آنها 
فشار وارد می شود اما استاندارد باید در همه حوزه ها رعایت شود چنانچه برای مثال اگر در لبنیات استاندارد 
رعایت نشود جان افراد در معرض خطر قرار می گیرد بنابراین در خودرو و معدن هم وضع به همین ترتیب 
است چراکه استاندارد با جان و مال افراد وابسته است، لذا باید همه جا رعایت شود منتها نه تنها در بحث 
استاندارد حتی در بحث مالیات، بیمه، بدهی بانکی و مواردی از این قبیل ما پادرمیانی می کنیم که اصل 
کار آسیب نبیند اما اصل کار رعایت شود و به ازای آن حقوق بانک و بیمه هم ضایع نشود اما تاکید ما 
بر این است که به بهانه رعایت استاندارد، مطالبه بانکی، بیمه ای و مالیات تولید آسیب نبیند.اکبری تالار 
پشتی ادامه داد: در قضیه مالیات، بیمه، بانک و استاندارد دولت قرار دارد که می توانند با مدیران حوزه تولید 

گفتگو و پیگیری کنند، تاکید هم داشته باشند اما در نهایت تولید نباید آسیب ببیند.
تولید پراید و پژو از دور خارج شدند

رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس در پاسخ به اینکه پراید و پژو از جمله خودروهایی محسوب 
می شوند که قشر متوسط توان خرید آن را دارد، آیا خودروساز استاندارد لازم را در مورد این خودرو ها رعایت 
کرده است؟ اظهار کرد: همه می گویند استاندارد در مورد تولید پراید و پژو صورت نگرفته اما این ماشین ها 
از دور خارج شدند و ماشین های دیگری جایگزین آن می شوند ما هم نماینده مردم هستیم و اصرار داریم 
که استانداردها حتماً باید رعایت شود منتها دیدگاهی وجود دارد که مجموعا هر دولتی که بر سرکار است 
باید ورود قوی تری به حوزه تولید داشته باشد به این ترتیب که نظارت بر ارتقای کیفیت داشته باشد، 
تسهیلات برای کمک به مردم ارائه شود، صادرات روان سازی شود، در مجموع همه اینها مواردی است 

که حکمرانی دولتی باید حضور پیدا کند و نیازها را در حوزه های مختلف برطرف کنند.
اکبری تالار پشتی متذکر شد: یکی از مواردی که ما بارها گفتیم و تاکید می کنیم این است که دو 
خودروساز بزرگی که داریم دخالت های عوامل تولید اجازه نمی دهد که در این موارد ثبات مدیریتی وجود 
داشته باشد و یک مدیر اتفاقات خوبی را شروع کرده و به پایان برساند. بنابراین نبود ثبات مدیریتی منجر 
به این نکته می شود که دولت در ایران خودرو ۵ درصد سهام دارد که این سهام را ایدرو که همان سازمان 
گسترش است باید مدیریت کند اما در حال حاضر این سهام از همه جا مدیریت می شود غیر از ایدرو 
یعنی از جاهای دیگر دولت در خودروسازی دخالت می شود.این نماینده مجلس همچنین ابراز کرد: واقعیت 
امر این است که وقتی سهام دولتی است باید از طرف دولت مدیریت شود اما در حال حاضر ۵0 نفر در 
خودروسازی دخالت می کنند که این صنعت بهبود پیدا کند در صورتی که به آنها ربطی ندارد چراکه هر 
فرد و نهادی که سهام دارد باید به اندازه سهامی که دارد در آن نهاد دخالت  کند و یا اصلا دخالت نکند 
اما در مجموع دخالت های عوامل مختلف از چپ و راست اجازه نمی دهد که آن ثبات مدیریتی در حوزه 
خودروسازی صورت بگیرد و از طرفی همه می گویند مردم ناراضی هستند اما نمی گویند قرار است این 

نارضایتی چگونه برطرف شود.
اکبری تالار پشــتی در پایان با اشاره به قضیه واردات خودرو یادآور شد: در مورد واردات خودرو اعلام 
کردیم واردات مدیریت شده اما تا این لحظه وزارت صمت اقدامی انجام نداده اگر حرف مردم را می زنید 
قطعاً اگر واردات به آن صورتی که در قانون لحاظ شده، اتفاق بیافتد رضایت مردم را به دنبال خواهد 
داشت اما برای واردات خودرو مدام صغری کبری ردیف می کنند به این ترتیب که یک نفر می گوید ارز 
نداریم، وزیر صمت می گوید من وزیر التماسی هستم و غیره. البته هیچ کدام از این موارد قابل قبول نیستند 
البته بنده به علی آبادی گفتم چرا می گویی وزیر التماسی هستم برو خودرو وارد کن اجازه بده،  دیگران 
التماس کنند، به بیان دیگر کار مردم را انجام بده، خرید کن، کالا وارد گمرک شود آن وقت آنها بگویند 
که ارز نداریم چراکه در قضیه واردات خودرو نیاز به ارز دولتی نیست و سرمایه گذاران خودشان خودرو وارد 
می کنند، لذا یک بحث ساده را بسیار پیچیده کردند و همه هم می گویند ارز نداریم در صورتی که این 

قبیل اقدامات نیاز به ارز ندارد بلکه عقل و مدیریت لازم دارد.

رئیس کمیسیون صنایع مجلس: در مورد پراید و پژو استاندارد رعایت نمی شد

واردات خودرو ارز نمی خواهد، عقل لازم دارد

اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان به قدری به تعویق افتاده که حالا صدای بازنشستگان 
بلندتر از قبل شده و می گویند در برنامه هفتم توسعه نه تنها نام و نشانی از همسان سازی نیست، 

بلکه ناهمسان سازی جای آن را گرفته است.
کارشناسان تاکید می کنند که اگر دولت واقعا به دنبال اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان بود، در همان دو سالی 
که برنامه ششم توسعه تمدید شد، این مهم به اجرا درمی آمد ولی اتفاقی نیفتاد.حالا این ماجرا به مجلس رسیده، همین 
هفته قبل بود که جواد حسینی کیا در تذکری شفافی در مجلس، عنوان کرد که بازنشستگان فراوانی این روزها از ما مطالبه 
دارند که موضوع همسان سازی اجرا شود، بنابراین انتظار می رود در برنامه هفتم توسعه حتما به همسان سازی حقوق 

بازنشستگان توجه شده و این موضوع اجرا شود.
رئیس مجلس هم در واکنش به تذکر نمایندگان مجلس هم گفته که ما فصل مربوط به این موضوع را مرعا گذاشته ایم 
و اکنون با دولت در حال رایزنی هستیم و حتما موضوع همسان سازی حقوق بازنشستگان در لایحه برنامه مورد توجه 
قرار خواهد گرفت.به گزارش تجارت نیوز، محسن زنگنه، سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه، هم درباره آخرین 
وضعیت همسان سازی حقوق بازنشستگان عنوان کرده که جلسه ای 3 ساعته بین رئیس مجلس شورای اسلامی، رئیس 
کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه و رئیس سازمان برنامه و بودجه برگزار شد. در نهایت جمع بندی اولیه این شد که ما 
در طول برنامه هفتم توسعه بتوانیم بحث متناسب سازی حقوق بازنشستگان را به سرانجام برسانیم و هدف گذاری شد که 
تا پایان برنامه هفتم شاهد تحقق این موضوع باشیم. سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه در این باره افزود: 
موضوع مهم دیگر آن بود که اصلاحات ساختاری لازم در صندوق های بازنشستگی انجام شود تا مشکل ورشکستگی 

صندوق های بازنشستگی مرتفع شود.
ناهمسان سازی جای همسان سازی را گرفته است

حسن صادقی، رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری در این باره گفته است: در برنامه توسعه هفتم نه تنها چیزی 
را تحت عنوان همسان سازی حقوق بازنشستگان نمی بینیم، بلکه ناهمسان سازی را مشاهده می کنیم.وی اضافه کرد: 
در حال حاضر برنامه ششم توسعه دو سال است که پشت سر هم تمدید می شود و یکی از بندهای آن، همسان سازی 
حقوق بازنشستگان بوده است. چرا همسان سازی را متوقف کردند؟ نمی شود که یک بند یک برنامه جامع را اجرا کرد و 
یک بند را اجرا نکرد. صادقی متذکر شد: اگر دولت عملا دنبال اجرای متناسب سازی حقوق بود، در برنامه ششم که دو 
سال است تمدید شده، باید در این دو سال همسان سازی را اجرا می کردند، ولی شاهد بودیم که اجرای همسان سازی 
متوقف شده بود.وی عنوان کرد: زمانی که برنامه در حال اجرا متوقف می شود، انتظار دارید بیایند برای آینده همسان 
سازی حقوق بازنشستگان را اجرا کنند؟ اگر می خواستند همسان سازی را اجرا کنند، خب حقوق را هم منطبق با تورم 
افزایش می دادند.رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری تصریح کرد: عامل عقب ماندن حقوق نسبت به تورم، دولت 
است، بنابراین شما از دولت و مجلس انتظار دارید که عقب افتادگی حقوق را در برنامه هفتم جبران کند؟ چشم من در این 
قضایا آب نمی خورد. نه مجلس و نه دولت به دلیل هم فکری ای که با هم دارند، چیزی را تحت عنوان همسان سازی 

حقوق بازنشستگان رقم بزنند.

دولت و مجلس در حال رایزنی

 چرا همسان سازی حقوق  بازنشستگان 
متوقف شد؟ 
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